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PROTOKÓŁ NR XXXII/17 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2017 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    28 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Informacja o działalności Centrum Medycznego "Boruta" Sp. z o. o. w Zgierzu                              

z uwzględnieniem wyników finansowych za rok 2016, udziałowców Spółki i działalności 

Rady Nadzorczej. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego 

na lata 2013 – 2020 (opracowanego zgodnie z pkt 6.1. tej uchwały). 

8. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim. 

9. Prezentacja dotychczasowej współpracy z samorządami gminnymi, wypracowanie 

nowych form współdziałania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu; 

b) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu; 

c) zaliczenia dróg na terenie Powiatu Zgierskiego do kategorii dróg powiatowych. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota nagrodził zwycięzców Konkursu Plastycznego z okazji                   

25 lecia istnienia Państwowej Straży Pożarnej. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXXII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1003.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia                    

21 kwietnia 2017 r., wprowadza do porządku obrad XXXII sesji w pkt 10 projekty uchwał                           

w sprawach: 

1) wystąpienia Powiatu Zgierskiego ze Stowarzyszenia o nazwie „Stowarzyszenie jednostek 

samorządu terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych S-8 (przez Sieradz-Łódź)         

i S-14; 

2) utworzenia przez Powiat Zgierski wspólnie z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego Stowarzyszenia na rzecz drogi ekspresowej S14 o nazwie „Tak dla S14”; 

3) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia              

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A; 

4) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego. 

Ponadto w dniu 27 kwietnia br. Zarząd Powiatu przekazał: 

1) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 

- druk B; 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028; 

3) projekt stanowiska w sprawie uwzględnienia  Oddziału Geriatrycznego oraz Oddziału 

Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta w sieci podstawowego szpitalnego 

zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXXII sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10 

projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

2) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2017-2028 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad pkt 11               

w brzmieniu: „Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie uwzględnienia  

Oddziału Geriatrycznego oraz Oddziału Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta                  

w sieci podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej.” 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 



3 
 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Informacja o działalności Centrum Medycznego "Boruta" Sp. z o. o. w Zgierzu                  

z uwzględnieniem wyników finansowych za rok 2016, udziałowców Spółki i działalności 

Rady Nadzorczej. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego              

z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego na 

lata 2013 – 2020 (opracowanego zgodnie z pkt 6.1. tej uchwały). 

8. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim. 

9. Prezentacja dotychczasowej współpracy z samorządami gminnymi, wypracowanie 

nowych form współdziałania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu; 

b) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu; 

c) zaliczenia dróg na terenie Powiatu Zgierskiego do kategorii dróg powiatowych; 

d) wystąpienia Powiatu Zgierskiego ze Stowarzyszenia o nazwie „Stowarzyszenie 

jednostek samorządu terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych S-8 

(przez Sieradz-Łódź) i S-14; 

e) utworzenia przez Powiat Zgierski wspólnie z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego Stowarzyszenia na rzecz drogi ekspresowej S14 o nazwie „Tak dla 

S14”; 

f) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego; 

g) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                            

– druk A; 

h) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                  

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B; 

i) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                 

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028. 

11. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie uwzględnienia  Oddziału 

Geriatrycznego oraz Oddziału Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta                  

w sieci podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

13.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

16.  Zamknięcie obrad XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXI sesji.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi załącznik 

nr 7  do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył następujące interpelacje: 

1) dotyczącą stosowania instrukcji kancelaryjnej w Starostwie Powiatowym w Zgierzu                

– załącznik nr 8 do protokołu; 

2) zgłosił, że inwestycje drogowe przez Powiat Zgierski są nagannie realizowane, nie jest to 

dopilnowane. Jadąc ul. Konstantynowską w Zgierzu mamy ścieżkę rowerową wydzieloną 

z odcinka drogi i tam nie widać w ogóle linii wyrysowanych. Stwarza to ogromne 

zagrożenie dla bezpieczeństwa mieszkańców i użytkowników tej drogi. Nie wie, czy te 

linie na tych drogach, są malowane wapnem, czy są malowane jakąś masą, która posłuży 

mieszkańcom i będzie powodowała to, że będzie bezpiecznie. Samochody jadą i nie 

wiedzą, czy jadą po ścieżce rowerowej, czy nie. Mimo, że są znaki, to jednak to jest nie 

rozgraniczone. Taka sama sytuacja jest w Leśmierzu, gdzie w zeszłym roku były 

realizowane inwestycje i linii już też nie widać. W roli Zarządu jest, żeby wyegzekwować 

od firm, które realizują takie inwestycje, żeby robione było to solidnie, bo radny uważa,  

że wydawane są pieniądze bezsensownie; 

3) zgłosił, że wyrwy w drogach powiatowych po zimie są niesamowite. Też realizowane są 

niechlujnie. W zeszłym roku jeździła firma, która to zalewała masą bitumiczną i w tym 

roku w tym samym miejscu powstają wyrwy. Płacimy pieniądze  za to samo co roku,                

a nikt tego nie sprawdza. Nie jest wycinany dany fragment, oczyszczony jak się należy, 

tylko jest to robione fatalnie. Radny prosił o naprawdę dopilnowanie tych dróg 

powiatowych, bo jest tragicznie. 

 

Radny Witold Kosmowski zwrócił się z prośbą, aby tabliczkę, jego i radnego Michała 

Pierunia, oznaczyć „Radni Inicjatywa Mieszkańców”. Dostali od społeczeństwa dwa 

mandaty. Radny wymyślił nazwę, a radny Pieruń logo.  

Następnie radny był zainteresowany, czy Gmina Stryków, bądź ktoś w imieniu Gminy 

Stryków, złożył wniosek o pozwolenie na budowę dla Centrum Kultury w Strykowie. Jeżeli 

tak, to kiedy. I w trybie dostępu do informacji publicznej, jeżeli taki wniosek został złożony, 

to radny prosi o kserokopię dokumentacji, a jak jest na nośniku elektronicznym, to na takim 

nośniku; 

 

Radny Michał Pilarski złożył interpelacje w sprawach: 

1) działalności Biura Promocji – załącznik nr 9 do protokołu (do Zarządu Powiatu 

Zgierskiego) 

2) odmowy UMKS przyznania dotacji na wyjazd zawodniczek na mecze do Białegostoku                

i Olsztyna: 

 załącznik nr 10 do protokołu (do Starosty), 

 załącznik nr 11 do protokołu (do członka Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciecha 

Budziarskiego), 

 załącznik nr 12 do protokołu (do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego 

Sławomierza Janiszewskiego); 

3) podniesienia stawki za wynajem sali gimnastycznej dla KS Boruta Zgierz: 

 załącznik nr 13 do protokołu (do Starosty), 

 załącznik nr 14 do protokołu (do członka Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciecha 

Budziarskiego), 

 załącznik nr 15 do protokołu (do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego 

Sławomierza Janiszewskiego);  

Radny poprosił o odpowiedzi na wszystkie interpelacje na piśmie.  
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Radny Michał Pieruń po raz kolejny zwrócił uwagę na stan dróg powiatowych w Zgierzu.                

Za każdym razem otrzymuje odpowiedź, że  zadanie zostało przekazane do miasta, jako 

zadanie zlecone i stosowne pieniądze również. Prosił o przejechanie się ulicami: 

Gałczyńskiego, Wiosny Ludów, Kuropatwińskiej. Po prostu nie da się tam jechać bez 

trafienia, na krótkim odcinku, przynajmniej na kilka dziur. Radny kiedyś zadawał pytanie,            

w jaki sposób wyliczana jest dotacja dla poszczególnych miast, którym powierzono to 

zadanie (Zgierz, Głowno i Ozorków). I dowiedział się, że dotacja jest wyliczona z kilometra 

drogi. Radny wnioskuje, aby przywrócić racjonalność wyliczania tych dotacji. Dlatego,                      

że trudno jest utrzymać drogę o szerokości 4 pasów ruchu np. ul. Gałczyńskiego, która jest             

w fatalnym stanie, obciążonej tirami, autobusami, karetkami pogotowia, itd., za takie same 

pieniądze z kilometra bieżącego, jak drogę np. w mieście Głownie. Bo w takiej sytuacji 

(pomijając już realizację) jakieś pieniądze zostały przekazane,  a miasto tego nie realizuje  i to 

też nie zwalnia w żaden sposób z odpowiedzialności powiatu za utrzymanie tej drogi. 

Oczywiście jest porozumienie zapisane. Może trzeba zweryfikować to, docisnąć troszeczkę,        

a przede wszystkim zmienić sposób wyliczania dotacji na utrzymanie drogi. 

 

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXXII sesję stanowią załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad. 6  

Informacja o działalności Centrum Medycznego "Boruta" Sp. z o. o. w Zgierzu                                         

z uwzględnieniem wyników finansowych za rok 2016, udziałowców Spółki i działalności 

Rady Nadzorczej stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Prezes Zarządu Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu Zbigniew Muras 

przedstawił informację. Przekazał, iż na wynik finansowy miała wpływ nałożona po kontroli 

NFZ  kara w kwocie prawie 270 tys. zł. W ocenie prezesa zostali ukarani za coś, za co 

powinni być chwaleni (omówił szczegółowo temat). Pierwsze trzy miesiące tego roku 

wskazują, że sytuacja finansowa jest dobra i o ile wejdziemy do sieci szpitali i będziemy 

mogli dalej działać, to firma powinna się mimo wszystko rozwijać. Prosił wszystkich                      

o pomoc, żeby mogli się w tej sieci znaleźć. Według ustawy nie spełniają jednego kryterium, 

mianowicie mają niezakontraktowaną izbę przyjęć w roku 2015. Izba przyjęć realnie działa, 

niestety z środków Spółki jest ona utrzymywana.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej  

do informacji.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski zapytał, co jest przyczyną, że nie ma zakontraktowanej izby 

przyjęć. 

 

Prezes odpowiedział, że ostatni proces kontraktowania usług medycznych był na przełomie 

roku 2011 i 2012, a później już były tylko aneksy. Także nowych postępowań konkursowych 

już nie było. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski dopytywał, czy nie można było tego aneksować.  

 

Prezes zaznaczył, że nie można aneksować czegoś, czego nie ma. Oczywiście występował, 

jeszcze do poprzedniej dyrektor, żeby rozpisała dla nich konkurs na izbę przyjęć, ale otrzymał 

odpowiedź, że po pierwsze nie mają środków, a po drugie jest zakontraktowany SOR,                  

gdzie jest dużo pacjentów przyjmowanych w Szpitalu Wojewódzkim.  
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Radny Krzysztof Łebedowski chciał wiedzieć, jaki Prezes ma plan naprawczy, jeśli Spółka 

nie wejdzie do sieci szpitali.  

 

Prezes podkreślił, iż biorąc pod uwagę dotychczasową działalność bądź stan finansów Spółki 

można było takie założenie przyjąć, że gdyby się nic nie zmieniło Spółka by funkcjonowała 

dalej realizując w 100% kontrakty. Ale wiemy, że weszła w życie nowa ustawa. Co zamierza 

zrobić? Po pierwsze liczy na to, że mimo wszystko CM Boruta do sieci zostanie włączona 

(tutaj liczy na pomoc Rady), po drugie nie chciałby się już teraz wypowiadać w tym temacie, 

a po trzecie trzeba będzie zamknąć oddziały szpitalne, które przynoszą Spółce około połowy 

przychodów całości kontraktu. Będzie to ze stratą dla Powiatu Zgierskiego, bo jest to 40 

„dobrych” łóżek internistycznych i geriatrycznych. Można zauważyć, że w sytuacjach 

podbramkowych, kiedy Wojewódzki Szpital ma, albo zbyt dużo pacjentów, albo np. się 

remontuje, to jesteśmy tutaj nieodzowni.   

 

Radny Adam Bączyk nawiązał do struktury udziałów. Na Komisji Ochrony Zdrowia                

i Opieki Społecznej Wicestarosta był uprzejmy powiedzieć, że udziały powiatu są 

uprzywilejowane. W związku z tym radny poprosił o informację, czy jest takie sformułowanie 

prawne, jak uprzywilejowane udziały.  

 

Prezes podał, że struktura jest taka, że 50 % posiada Powiat Zgierski i 50% posiada on.                       

To jest wszystko jawnie transparentnie przedstawione. Natomiast w większości 

strategicznych działań Spółki (6 czy 7 punktów wymienionych) Powiat Zgierski ma udziały 

uprzywilejowane w stosunku 3 do 1. Kodeks spółek handlowych taką sytuację 

uprzywilejowania dopuszcza.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski potwierdził, że Statut CM Boruta przewiduje, że zarówno 

powiat jak i Spółka mają po 50 % udziałów. Natomiast są tzw. uprzywilejowane udziały 

dotyczące określonych decyzji, konkretnych spraw. Jest to zgodnie z przepisami prawa 

handlowego. 

 

Radny Witold Kosmowski nawiązał do informacji, że do szpitala Boruty są dowożeni  

mieszkańcy spoza Powiatu Zgierskiego, a także innej narodowości. Czy za tym idą pieniądze, 

czy to później będzie strata Spółki. Na terenie gminy Stryków szacuje się, że do 1500 

stanowią przybyli do pracy w magazynach Ukraińcy. Można założyć, że jakaś część z nich 

może trafić do naszego szpitala i czy za nich NFZ będzie płacił, czy po prostu będą to 

wydatki tylko i wyłącznie Spółki. Jak prezes nadmienił, że ratowanie życia przez NFZ jest 

różnie traktowane, czasami uważają, że lekarze za bardzo do tego z sercem podeszli. 

Następnie radny przypomniał, że chyba w kwietniu mija rocznica od sesji, na której toczyła 

się dyskusja na temat zmiany umowy między Spółką a powiatem. Czy stosowny akt 

notarialny został już zawarty i z tego okresu nieokreślonego do 10 lat zawarł Powiat Zgierski 

to użytkowanie, czy jeszcze trwają prace nad tym aktem.   

  

Prezes przyznał, iż zostali ukarani za to, że przyjęli dwójkę pacjentów. Ale gdyby, któryś                     

z tych pacjentów umarł nie będąc do nas przyjęty, to oprócz tego, że byłby zarzut ze strony 

NFZ, dlaczego ich nie przyjęliśmy, to jeszcze mielibyśmy nad głową prokuratora. To jest taki 

cudowny paradoks i balansowanie po wąskiej linii. Oczywiście NFZ płaci za realizację 

świadczeń osób ubezpieczonych z terenu całego kraju. Natomiast, jeżeli jest to obywatel Unii 

Europejskiej i posiada kartę EKUS, to oczywiście świadczenia są realizowane, NFZ za to 

płaci pieniądze. Obywatele Ukrainy niestety mają ten kłopot, że muszą mieć dodatkowe 

ubezpieczenie zdrowotne. Większość z nich posiada i wtedy można takie świadczenia 

realizować. Gorsza sprawa jest wtedy, kiedy jest nieubezpieczony i jest w stanie zagrożenia 

życia. My mamy obowiązek ich przyjąć, ich leczyć i ich życie ratować, natomiast NFZ różnie 

do tego podchodzi. Obecnie są ugody pomiędzy NFZ a świadczeniodawcą, że te świadczenia, 
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które są realizowane ponad limitowe, a ratujące życie, są wypłacone. Czasami w 100%, 

czasami w 70%, ale jednak próbują wypłacać.  

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki przekazał, iż zarządy Spółki i Powiatu 

Zgierskiego dogadały już się co do formy przypominającej projekt aktu notarialnego w tej 

sprawie. Teraz jeszcze czekamy na posiedzenie Rady Nadzorczej, żeby pozwoliła prezesowi 

taki akt notarialny zawrzeć. I plan przewiduje, że w maju podpiszemy akt notarialny.  

 

Prezes jeszcze raz poprosił o wsparcie, żeby CM Boruta w sieci szpitalnej się znalazła, żeby  

nie została zlikwidowana li tylko i wyłącznie na podstawie decyzji administracyjnej.  

 

Ad. 7 i 8  

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego na lata 2013 

– 2020 (opracowanego zgodnie z pkt 6.1. tej uchwały) stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Naczelnik Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego                        

w Zgierzu Ilona Rafalska przedstawiła materiały w formie prezentacji.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej  

do materiałów.  

 

Radny Witold Kosmowski podniósł następujące sprawy: 

 budowy sali gimnastycznej przy Zespole Szkoły Specjalnej w Ozorkowie. Tydzień temu 

na sesji podejmowaliśmy uchwałę i wszyscy jesteśmy za tą budową. Natomiast po 

wypowiedzi członka Zarządu Wojciecha Brzeskiego, że realizacja tej inwestycji ma być 

zakończona w tym roku, radny ma obawy, czy zdążymy i czy tych 400 tysięcy zł nie 

będziemy musieli oddać. Było powiedziane, że do końca tego miesiąca zostanie 

ogłoszony przetarg na tę inwestycję. Czy on został już ogłoszony, czy Zarząd jeszcze nie 

podjął takiej decyzji; 

 modernizacji drogi Tymianka – Osse. Naczelnik przekazała, że inwestycja ta jest na liście 

rezerwowej i tak de facto nie wiemy, czy dostaniemy dofinansowanie, czy nie.                          

Czy Starosta podejmie decyzję i mimo nieotrzymania dofinansowania, zacznie tę drogę 

modernizować. Jeżeli tak, to kiedy mieszkańcy Strykowa będą mogli liczyć na tę 

inwestycję.   

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski odniósł się do tematu budowy sali 

gimnastycznej przy ZSS w Ozorkowie. Dokumenty są przygotowane do ogłoszenia 

przetargów jeden na inwestycję, drugi na inspektora nadzoru. Po poprzedniej sesji Starosta              

z Wicestarostą podpisali umowę z Zarządem Województwa Łódzkiego i dyrektorem RCPS. 

Po wprowadzeniu tych środków na dzisiejszej sesji, w dniu dzisiejszym do zamówień 

publicznych trafia dokumentacja w celu ogłoszenia przetargu. I tu jest realna szansa,                      

ale oczywiście zagrożenie jest, bo do 30 listopada musimy zakończyć budowę sali. I jest 

ryzyko, że jeżeli nie zakończymy w tym terminie, to możemy mieć problem z RCPS i wtedy 

te 400 tysięcy będziemy musieli wyłożyć po prostu swoje.   
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Starosta odpowiedział na pytanie dotyczące drogi Tymianka-Osse. Oczywiście ta droga jest 

na liście rezerwowej z szansą realizacji. Daliśmy sobie czas do 15 maja na podjęcie decyzji.                       

Z głosów dochodzących z Urzędu Wojewódzkiego z dużą dozą prawdopodobieństwa 

uzbierają się środki z oszczędności poprzetargowych na dofinansowanie tej inwestycji.  

 

Radny Krzysztof Jurek nawiązując do budowa hali sportowej przy Zespole Licealno-

Sportowym w Aleksandrowie Łódzkim zwrócił uwagę, że nie zgadzają mu się rachunki. 

Całkowita wartość 7 471 081,26 zł, dofinansowanie 4 550 601,10 zł, a wkład własny tylko 

803 047,26 zł.  

 

Naczelnik wyjaśniła, że takie dane wynikają z umowy, natomiast my musimy z własnego 

budżetu dołożyć 2 920 000 zł i wtedy się będzie zgadzać.   

 

Radny Krzysztof Jurek był zainteresowany, których szkół dotyczy projekt złożony do 

dofinansowania Poprawa jakości kształcenia zawodowego i ustawicznego w Powiecie 

Zgierskim poprzez zmodernizowanie dwóch pracowni ogólnozawodowych oraz jednej 

pracowni specjalistycznej w trzech zespołach szkół Powiatu Zgierskiego oraz adaptację 

dwóch sal gimnastycznych.  

 

Naczelnik podała, że są to pracownie w Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie, Zespole 

Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka i Zgierskim Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych i sale 

gimnastyczne w Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie i Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba 

Stefana Cezaka. 

 

Radny Krzysztof Jurek zapytał, czy zakres rzeczowy projektu Termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej Powiatu Zgierskiego - część II  obejmuje remont dachów w Zespole 

Szkół Zawodowych w Aleksandrowie Łódzkim i Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie.  

 

Naczelnik poinformował, że nie obejmuje remontu dachów, tylko ocieplenie stropodachu.                 

Nie możemy już nic zrobić, po prostu musieliśmy się mieścić w tych pieniądzach.  

 

Radny Krzysztof Jurek przekazał, iż składał interpelacje na temat remontu boisk sportowych 

w szkołach powiatowych w Zgierzu, Ozorkowie i Głownie. Dwa boiska są: w Głownie                                 

i w „Staszicu”, natomiast w Ozorkowie to boisko w dalszym ciągu,  nawet w strategii takiej 

perspektywicznej, nie jest umieszczone. Otrzymał odpowiedź na interpelacje, że w roku 2017 

powiat nie aplikował o środki. Radny myślał, że może w następnych latach, ale tutaj ta 

inwestycja po prostu została jak gdyby zaniechana zupełnie. A stan tego boiska jest fatalny                   

i radny jednak prosił o umieszczenie w planach na przyszły rok tej inwestycji.  

 

Radny Piotr Szewczyk zadał pytanie, czy przy okazji termomodernizacji budynku Zespołu 

Licealno-Sportowego w Aleksandrowie Łódzkim pomyślano o modernizacji instalacji 

centralnego ogrzewania. Obecna instalacja jest stara, placówka korzysta ze źródła ciepła  

Spółdzielni Mieszkaniowej, które jest drogie.  Czy jest możliwość, żeby przy tej modernizacji  

zmienić źródło ciepła. Radny już wcześniej zgłaszał ten problem.   

 

Naczelnik powiedziała, że przy termomodernizacji w projekcie jest przewidziana wymiana 

kaloryferów i wymiana rur, natomiast nie jest przewidziana zmiana źródła ciepła.  

 

Radny Witold Kosmowski dopytywał, czy: 

 jeżeli dostaniemy pieniądze, to nie ma problemu, żeby droga Tymianka-Osse była 

robiona, natomiast jeżeli nie dostaniemy, to nie będzie robiona, mimo dotacji od 

Strykowa,  
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 koszty hali w Aleksandrowie Łódzkim określone zostały na podstawie programu 

funkcjonalno-użytkowego, a nie na podstawie dokumentacji technicznej. 

 

Naczelnik potwierdziła, że na podstawie programu funkcjonalno-użytkowego, tam nie ma 

projektu.  

 

Starosta w odpowiedzi poinformował radnego, że gdyby się tak stało, że tych środków nie 

dostaniemy z Urzędu Wojewódzkiego na wskazaną drogę, to pewnie trzeba będzie powtórzyć 

ten wniosek po raz drugi. Natomiast, żeby nie stracić tych środków z Gminy Stryków,  Zarząd 

zaproponuje rozwiązanie na innej drodze. Żeby w tym roku zrobić to, co było zaplanowane                         

w ramach środków budżetowych powiatu plus Strykowa.  

 

Radny Dominik Gabrysiak był zainteresowany, jaki planujemy zawrzeć termin zakończenia 

budowy sali gimnastycznej  przy Zespole Szkół Specjalnych w Ozorkowie. Czy ostatni dzień 

listopada, czy może połowa listopada. Radnemu chodzi o to, że jak zawrzemy ostatni 

listopada, to tak naprawdę później nawet jak będziemy kary umowne ewentualnie naliczać 

wykonawcy to tych 400 tysięcy nam nie zrekompensuje. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski podał, że do 30 listopada mamy wybudować. Tak jest                 

w warunkach przetargu, natomiast z RCPS musimy się rozliczyć do 30 grudnia.  

 

Naczelnik dopowiedziała, że tak naprawdę nie mieliśmy wpływu na to, kiedy te pieniądze się 

pojawią, kiedy ta umowa będzie, bo RCPS rozdysponował pieniądze. Też liczyliśmy na to,      

że będzie początek roku, okazało się że to będzie dopiero kwiecień. Robimy wszystko, żeby 

jednak się udało pozyskać te pieniądze i wykorzystać.  

 

Radny Dominik Gabrysiak wyraził obawy, co do realności wykonania tej inwestycji.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski podkreślił, że mamy decyzję budowlaną, kwestia 

wyłonienia wykonawcy. Sala ma być budowana częściowo z elementów i tu jest realna 

szansa. Wykonawca, który wykonywał takie sale mówił, że 6 miesięcy jest to termin,                           

w którym można wykonać tę inwestycję. Natomiast ryzyko oczywiście jest. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Informacja o dotychczasowej współpracy z samorządami gminnymi, wypracowanie nowych 

form współdziałania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił informację. 

 

Radny Michał Pieruń nawiązał do wypowiedzi Starosty, że zimą nie naprawia się dziur na 

drogach. Trudno sobie radnemu wyobrazić, że jeśli na ulicy w styczniu zrobi się dziura na pół 

samochodu, czy na pół koła, to nie zostanie to naprawione, nawet mając świadomość,                

że to nie jest docelowa naprawa, bo czekamy do kwietnia, że się sezon zrobi.  Obserwuje to  

na kilku drogach powiatowych w Zgierzu, że taka praktyka jest.   
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Starosta odpowiedział, że mamy przecież oddział patrolowy, który w momencie, kiedy 

powstają jakieś niebezpieczne dziury na drogach powiatowych, na bieżąco je łata masą na 

zimno. Na terenie Zgierza tak samo to funkcjonuje. Tylko jakoś tych dróg jest zła i niestety 

nie da się wszystkiego zrobić masą na zimno, bo raz że ona jest znacznie droższa, a dwa 

mniej trwała niż masa na gorąco.  

   

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1152. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1208. 

 

Ad. 10a) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Michał Banaszczyk przekazał, że Komisja 

jednogłośnie uznała skargę za niezasadną. 

 

Radny Michał Pieruń zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu do uchwały nie znalazł przedmiotu 

skargi.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że skargi są do wglądu w Biurze Rady. Zgodnie ze Statutem 

Powiatu Zgierskiego skargi przekazywane są do właściwych komisji w celu ich 

przeanalizowania i przedstawienia wniosków.   

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę                   

za niezasadną.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/358/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 6 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Michał Banaszczyk przekazał, że Komisja 

jednogłośnie uznała skargę za niezasadną. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę                   

za niezasadną.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/359/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Powiatu Zgierskiego do kategorii dróg 

powiatowych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Statutowo-Prawnej, 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/360/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie zaliczenia dróg na terenie Powiatu 

Zgierskiego do kategorii dróg powiatowych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Wydruk                 

z głosowania nr 8 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu Zgierskiego ze Stowarzyszenia o nazwie 

„Stowarzyszenie jednostek samorządu terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych                         

S-8 (przez Sieradz-Łódź) i S-14 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej, 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/361/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie wystąpienia Powiatu Zgierskiego                           

ze Stowarzyszenia o nazwie „Stowarzyszenie jednostek samorządu terytorialnego na rzecz 

budowy dróg ekspresowych S-8 (przez Sieradz-Łódź) i S-14 stanowi załącznik nr 32                          

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia przez Powiat Zgierski wspólnie z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego Stowarzyszenia na rzecz drogi ekspresowej S14 o nazwie „Tak dla 

S14” stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. Jednocześnie zgłosił autopoprawkę, aby § 2 otrzymał 

brzmienie: „§2. Powiat Zgierski w Stowarzyszeniu „TAK dla S-14” reprezentować będzie 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski.”  

 

Radny Michał Pilarski zapytał, czy członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech 

Budziarski wyraził zgodę? 
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Starosta odparł, tak oczywiście.  

 

Radny Michał Pilarski dopytywał, kiedy? 

 

Starosta przekazał, że wyraził zgodę na Zarządzie.  

 

Według radnego Dominika Gabrysiaka wszyscy na sali są za powstaniem drogi S-14, bo ona 

jest potrzebna i to nie od półtora roku, tylko od 20 lat. Radny zapoznał się z treścią statutu,   

on już troszkę uległ zmianie, już teraz np. Walne Zebranie Członków nie będzie decydowało 

o wysokości składek, jakie będziemy płacić - widzi, że to zostało wyrzucone. Następnie  

powiedział, że drogi to się buduje za pieniądze, a nie za tytuły honorowych członków,                       

bo takie będą tutaj powoływane. Nie wie, czy mamy już jakieś propozycje np. ze strony 

Zarządu o kogo będzie np. występował, żeby taki tytuł otrzymał. W kuluarach rozmawiał                     

z Panem Brzeskim i wstępnie był chętny, żeby takim członkiem honorowym zostać. 

„Oczywiście to jest żart, chciałem tylko pokazać skalę absurdu do jakiej doszliśmy.”  

 

Radny Krzysztof Łebedowski podkreślił, że jest oczywiście za budową drogi S-14. Skoro 

wykupione zostały grunty, skoro rozpisany został przetarg, to radny uważa, że ta droga będzie 

wybudowana. I tego rodzaju stowarzyszenia to jest nic innego, jak tworzenie czegoś,                          

co będzie jakąś tam tubą polityczną do walki z rządem. Według radnego będzie to po prostu 

funkcjonowało na zasadzie, pod przykrywką stowarzyszenia, negowania rządu, różnego 

rodzaju przemarsze przez ulice, różnego rodzaju manifestacje. I to się do tego sprowadzi.                

A skoro zostały wykupione te grunty, to ta inwestycja powstanie i zdaniem radnego nie 

powinniśmy wydawać pieniędzy na tego typu zbędne rzeczy.  

 

Radny Michał Pilarski poprosił o odczytanie protokołu z posiedzenia Zarządu, na którym 

członek Zarządu Wojciech Budziarski wyraził zgodę, ponieważ przy podjęciu tej uchwały ta 

zgoda musi być wyrażona - czy to w formie pisemnej, czy w formie ustnej. Skoro Starosta 

stwierdził, że było to na zebraniu Zarządu, to prosił o odczytanie takiego protokołu, bo to jest 

wymóg formalno-prawny. Następnie radny zgłosił wątpliwości do projektu Statutu 

Stowarzyszenia „TAK dla S-14”: 

 §3 ust. 3  Stowarzyszenie, mając na względzie realizację swych statutowych celów, może 

powoływać inne organizacje w granicach prawnie określonych - w statucie nie jest 

powiedziane, kto decyduje o tym, jak te organizacje powoływać. Nie jest powiedziane, 

kto tak naprawdę w tym Stowarzyszeniu może dokonywać takich organizacji.                         

Czy  stowarzyszenie może założyć spółkę, za której długi będziemy wszyscy płacili, jako 

mieszkańcy powiatu będąc członkiem stowarzyszenia. Kto określił, kto może takimi 

organizacjami zarządzać; 

 §7 ust. 1 pkt 5 prowadzenie działalności wydawniczej, promocyjnej i reklamowej 

dotyczącej problematyki związanej z działalnością stowarzyszenia i jego członków – 

działalność wydawnicza wiąże się z odpowiedzialnością karną i za słowa i za tego typu 

rzeczy. Żeby się nie skończyło tym, że przegramy jakieś pozwy, albo będziemy wydawać 

nielegalnie jakieś czasopisma poprzez członkostwo w tym Stowarzyszeniu. To jest mocno 

niejasny punkt statutu;  

 §7 ust. 1 pkt 6 organizację szkoleń, konferencji, seminariów, wystaw, wyjazdów 

studyjnych oraz prezentacji – co to ma do budowy drogi. Dlaczego stowarzyszenie                    

w swoim statucie ma wpisane organizacje wystaw. Wystaw czego? A co to będą za 

wyjazdy studyjne. Co członkowie Stowarzyszenia będą studiować na wyjazdach 

studyjnych. Co oznacza sformułowanie wyjazdy studyjne. Prezentacje radny rozumie; 

 §7 ust. 2 Realizując powyższe cele Stowarzyszenie opiera się na działaniach swoich 

członków i społecznej pracy ich przedstawicieli, może jednak zatrudniać pracowników lub 

zlecać czynności innym podmiotom – kto zatrudnia pracowników, bo w tym statucie nie 

jest to powiedziane. Prezes, Zarząd czy Walne Zgromadzenie. Kompetencje Zarządu                    
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w tym statucie są kompletnie niedookreślone. Kompetencje w ogóle jakiegokolwiek 

organu tego stowarzyszenia są kompletnie niedookreślone. Nie ma odpowiedzialności za 

czynności organów stowarzyszenia. Może się okazać, że np. zostanie wybrany prezes                 

i zatrudni 300 czy 400 pracowników do budowy drogi S-14, żeby przyśpieszyć prace i kto  

za ich prace zapłaci. A będzie to wiążąca umowa cywilno-prawna. Bo przy tak 

niedookreślonych kompetencjach organów stowarzyszenia będziemy ponosić wszyscy 

tego konsekwencje. Radny rozumie chęć zaistnienia tego faktu, ale to wtedy trzeba było 

wpisać mniejsze kompetencje stowarzyszenia jako takiego, jeżeli miałoby być to tylko 

pewną formą publicznego nacisku i takie rzeczy, a nie robić z tego potencjalnie 

niebezpieczną sytuację dla każdego z członków stowarzyszenia i dla każdego tak 

naprawdę de facto radnego i mieszkańca Powiatu Zgierskiego. 

Radny prosił o odpowiedzi na te pytania.    

 

Radny Michał Pieruń zwrócił uwagę, że składka z przynależności do tego stowarzyszenia 

wynosi 1,5 tysiąca zł rocznie, więc co można zawojować za takie pieniądze, jeżeli nawet 

byłoby 20 podmiotów. Radny sceptycznie podchodził do tamtego stowarzyszenia, ale jak ono 

było, to sobie mogło być. Po prostu w części było zrealizowane, można by było powiedzieć, 

że więcej sukcesów tamto stowarzyszenie odniosło, bo 50% było zrealizowane zamierzeń, 

zostało jeszcze 50%. Radny oczywiście też jest za budową drogi S-14. Natomiast tutaj padła 

taka wypowiedź, że to będzie odebrane jako działanie polityczne przeciw rządowi. Z całym 

szacunkiem budowa drogi S-14 trwa tak długo, że to nie wiadomo, czy ten rząd będziemy 

oprotestowywać i ten skład Rady, itd. W związku z tym takie działania, one nie są jakimś 

zagrożeniem. W zasadzie innej formy nie ma, to radny popiera.    

 

Radny Michał Banaszczyk oznajmił, że w całej rozciągłości popiera budowę drogi S-14. 

Odnosząc się do słów Starosty, że nie mamy pewności budowy drogi S-14, to mamy taką 

samą pewność tej budowy S-14, jak tego że zrobimy ulicę np.  Gałczyńskiego, czy każda inną 

powiatową. Czyli żadnej, bo też nie ma ze strony Starosty stuprocentowych zapewnień.                 

To, że jest w budżecie to jedno, a to czy zostanie wykonane to drugie.  A jeśli chodzi o samo 

stowarzyszenie to według radnego jest ono tak potrzebne, jak środowy wyjazd Komisji 

Rolnictwa na oględziny wysypisk śmieci, gdzie nic to nie przynosi. Nie ma jednego członka 

Zarządu, który miał z nami jechać, a nie jedzie, bo nagle coś wypadło. Jedziemy, wchodzimy 

nie wiadomo dlaczego, kto nam tam pozwolił wejść.  

 

Wicestarosta powiedział, oczywiście każdy z nas ma prawo zagłosować tak jak mu sumienie 

nakazuje i może być zwolennikiem utworzenia tego czy innego stowarzyszenia, jak i równie 

dobrze może być przeciwnikiem takich inicjatyw. Radny Michał Pilarski oczywiście otrzyma 

protokół z posiedzenia Zarządu, na którym, członek Zarządu Wojciech Budziarski wyraził 

zgodę do reprezentowania Powiatu Zgierskiego w tym stowarzyszeniu, jeśli oczywiście taka 

uchwała zostanie przez Radę przyjęta, tuż po przyjęciu protokołu. Protokół jeszcze nie jest 

napisany, nie jest przyjęty, bo to było na ostatnim posiedzeniu Zarządu. Dużo było uwag 

dotyczących projektu statutu. Te uwagi są nagrane i będą zapisane. Natomiast prawda jest 

taka, że dzisiaj tego statutu nie przyjmujemy, nie zatwierdzamy. Albowiem                                          

w przedmiotowym projekcie uchwały nic na temat statutu nie ma. Jest to statut taki 

klasyczny, jak w przypadku różnego rodzaju stowarzyszeń. Wicestarosta z częścią zarzutów, 

obaw czy wątpliwości radnych się zgadza. I jeśli dojdziemy do momentu opracowywania 

statutu, ewentualnie przy jego przyjmowaniu, to też będzie radnych rzecznikiem, że pewne 

zapisy są tutaj niepotrzebne, nieżyciowe i niecelowe. Natomiast dzisiaj absolutnie projekt 

statutu nie jest materią obrad Rady.   

 

Zdaniem radnego Krzysztofa Łebedowskiego to jest bicie piany i nic więcej. Drogi, które 

były w budżecie Powiatu Zgierskiego, jeśli chodzi o naprawę nawierzchni,  zostały wycofane. 

I co? Mamy zrobić stowarzyszenie, które będzie przeciwko Starostwu, żeby było zrobione. 

Droga Maszkowice-Czerchów, naprawa nawierzchni była w budżecie - zostało wycofane.                      
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To Gmina Ozorków też powinna stowarzyszenie założyć za budową tej drogi, czy naprawą 

nawierzchni. I wiele, wiele takich dróg. Jak będziemy tak robić, to dojdziemy do absurdu,                  

że gdzie będziemy drogę budować w powiecie, to każda gmina będzie stowarzyszenie  

zakładała. Radny jest przeciw powstawaniu takiego stowarzyszenia. 

 

Radny Michał Pieruń oznajmił, iż zgadza się z inicjatywą powołania tego stowarzyszenia. 

Natomiast zasugerował, że skoro Rada może zaakceptować przedstawiciela w postaci członka 

Zarządu Wojciecha Budziarskiego, to żeby też Rada członka honorowego z terenu Powiatu 

Zgierskiego akceptowała.  

 

Według radnego Michała Pilarskiego nie można głosować uchwały bez wyrażenia zgody 

osoby. Można domniemywać i wierzyć na słowo, ale ze względów formalno-prawnych bez 

pisemnego bądź osobistego wyrażenia zgody danej osoby nie możemy jej wpisać. Stąd prośba 

radnego o protokół. Skoro on nie jest napisany, to pewnie jest to posiedzenie nagrywane                      

i możemy ten fragment odsłuchać i będziemy zgodni z procedurami formalno-prawnymi, 

jeżeli chodzi o członka stowarzyszenia. Najprostsze byłoby, żeby wpisać członka Zarządu 

Wojciecha Brzeskiego w tej chwili, a na następnej sesji tegoż przedstawiciela po prostu 

dokonać zmiany. Radny nie zgodził się z wypowiedzią Wicestarosty generalnie co do uwag. 

Cieszy się, że Wicestarosta podziela chociaż część radnego uwag, bo starał się żeby były one 

merytoryczne.  Przystępując do stowarzyszenia powinniśmy wiedzieć, na jakich zasadach ono 

funkcjonuje, na jakich zasadach funkcjonować będzie, bo wchodzimy i tu jest 

odpowiedzialność za swoje czyny i za swoje słowa i odpowiedzialność za pieniądze 

podatników i naszych wyborców - mieszkańców Powiatu Zgierskiego, których jesteśmy 

przedstawicielami. Skoro nie mamy nawet określonych zasad funkcjonowania tego 

stowarzyszenia, a chcemy do niego przystępować, to tak naprawdę nie wiemy, kto jest 

autorem tego statutu. Nie wiemy,  jakie zapisy pojawią się, nie wiemy, na jakich zasadach to 

stowarzyszenie będzie funkcjonować. Każdy odpowiedzialny człowiek nie jest w stanie 

podjąć decyzji. Radny nie jest przeciwny drodze S-14. Może niekoniecznie zgadza się z jej 

śladem, który został wybrany i poparty w kadencji Prezydenta Sokoła. Natomiast rozumie 

konieczność i potrzebę jej powstania. Radny nie jest w stanie odpowiedzialnie podjąć decyzji 

i nie będzie głosował za przystąpieniem do tego stowarzyszenia z tych powodów, o których 

włośnie powiedział. A co do potrzeby powoływania stowarzyszenia nie jest przekonany. 

Jeżeli to jest 1,5 tys. zł składka roczna, to to jest tyle, o ile UMKS prosił o dofinansowanie 

wyjazdu na zawody ligowe, walkę i promocję Powiatu Zgierskiego w całej Polsce.         

 

Wicestarosta przyznał, że z dużą częścią wypowiedzi przedmówcy zgadza się całkowicie,               

ale konstrukcja tej uchwały jest taka, że ona jest uchwałą intencyjną.  My jeszcze po podjęciu 

tej uchwały do żadnego stowarzyszenia nie przystępujemy. Podjęcie tej uchwały pozwala 

naszym przedstawicielom, niezależnie kto nimi będzie, przystąpić do prac na temat właśnie 

statutu, który by regulował cele konkretne oraz sposoby realizacji tych celów. I wtedy pojawi 

się projekt uchwały o przystąpieniu Powiatu Zgierskiego do stowarzyszenia oraz konkretny 

projekt statutu. I nieprzyjęcie tamtej uchwały powoduje, że nie przystąpimy do tego 

stowarzyszenia. Możemy także wyrazić ochotę, że przystąpimy do stowarzyszenia, ale nie 

podoba nam, się w którymś momencie statut. I ten statut musi wtedy wrócić do źródeł, czyli 

do tego zalążka tych organizatorów, którzy mają utworzyć to stowarzyszenie, żeby albo 

poprawić, albo nie i wtedy to stowarzyszenie będzie bez nas. Także tu jest działanie 

dwustopniowe. Przedmiotową uchwałą nie przystępujemy do stowarzyszenia.  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, „proszę państwa możecie tutaj udawać, że nie było sesji 

w listopadzie, gdzie padły deklaracje prawie że prześmiewcze mówiące o hucpie politycznej, 

która jest urządzana przez partie, przez określone opcje polityczne, które próbują 

zakwestionować, że S-14 nie będzie. Tutaj nijaki Poseł Marek Matuszewski deklarował, że to 

jest bzdura, że oczywiście że będzie. Jesteśmy właśnie w miejscu, w którym jesteśmy.                         

Ja rozumiem, że zgodnie z przekazem politycznym, nie może być mowy o tym,                                  
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że jakiekolwiek działania promujące, pilnujące budowy S-14 mogą być przez państwa 

popierane. Trudno, jakoś sobie z tym poradzimy. Pan radny Michał Pilarski, nie chcę używać 

jakiś innych sformułowań, natomiast mówi rzeczy, które wprost wskazują, że nie ma Pan 

dużego wyobrażenia na temat stowarzyszeń i funkcjonowania tych stowarzyszeń, a tym 

bardziej powstawania statutu, który wymaga określonych zapisów, żeby mógł zostać 

zarejestrowany w KRS. Ja nie widzę powodów, żeby jakoś bardzo ograniczać zapisy tego 

statutu, bo nie wiemy, jak długo S-14 będzie w fazie projektowania. Czy to będzie 5 lat, 10, 

czy następne 20 i jakiego rodzaju działania będzie można rozwijać i podejmować.                               

Są samorządy, które zrobiły naprawdę już bardzo dużo za żadne pieniądze. Ja uczestniczyłam 

w części rozmów dotyczących inicjatywy powstania takiego stowarzyszenia, głównie ma to 

być forma materiałów promocyjnych. Oczywiście wszystkie samorządy będą działały też                    

w swoim zakresie, bo tego im póki co nikt nie zabroni. Wczoraj na Komisji Budżetowej 

dyskutowaliśmy tak króciutko, bo zupełnie wszyscy, którzy  są za, a nawet przeciw, udają że 

nie ma tematu finansowego, który wiąże się z wykupem nieruchomości. To się już zadziało, 

tam poszły nieprawdopodobne miliony na wykup nieruchomości. Ludzie już się 

wyprowadzili, wybudowali nowe posiadłości, musieli gdzieś z różnych względów, często 

niechętnie – tak, to wiązało się czasami z nieruchomościami. Mam znajomych na terenie 

gminy Aleksandrów Łódzki, którzy mieszkali tam od lat. W naszym regionie te wykupy 

wiązały się z kwotą 500 mln zł (to ja czytałam ostatnio takie).  Teraz zatrzymaliśmy się na 

kwocie 120 mln zł. I nie zaklinajmy tego, że nie jest to działanie, które może nie jest celowe, 

ale na pewno ma storpedować powstanie S-14 w takim wymiarze. Bo jak słyszę, że teraz 

nowy projekt ma zakładać Zaprojektuj-Optymalizuj i Wybuduj, gdzie słyszałam komentarze 

fachowców na ten temat, że będzie się to wiązało, graniczenie środków finansowych, z tym że 

nie będzie tylu węzłów komunikacyjnych, tych węzłów zjazdowych, to zrobimy sobie trasę 

przelotówkę, a nie tą trasą jesteśmy zainteresowani. Cieszę się bardzo, że koordynuje to 

Marszałek Województwa, że wchodzi w to duża Łódź. Bardzo liczymy na to, że przy małym 

Aleksandrowie, małym Konstantynowie, Lutomiersku, że zamierza też jakieś działania 

promujące podejmować Prezydent Zgierza. Oby tak się stało, bo na razie  gdzieś nie 

uczestniczył w tych gremiach, które próbują jeszcze walczyć o trasę S-14. Nie widzę 

potrzeby, ponieważ projekt jest projektem Zarządu, ta autopoprawka wniesiona przez 

Starostę, która koryguje § 2 jest wystarczająca. Nie będziemy się nad tym zastanawiali,                   

czy ona może być wniesiona, czy nie. I uchwała w takim wymiarze, z taką autopoprawką 

będzie dzisiaj głosowana.”  

 

Radny Michał Banaszczyk zwrócił uwagę, że przytaczanie nazwiska Posła Marka 

Matuszewskiego było tutaj zbędne. Jeśli mamy mówić o nazwiskach to Pan Cezary 

Grabarczyk miał 8 lat na to, żeby zbudować S-14 i tego nie zrobił. Stowarzyszenia też nie 

było i Pan Jacek Lipiński np. i baner wywieszony przed Urzędem Miejskim w Aleksandrowie 

Łódzkim nie widniał – radny nie widział w poprzedniej kadencji tego, być może przeoczył, 

zbyt rzadko jest w Aleksandrowie. Natomiast, jeśli mamy mieć pewność, że jak 

stowarzyszenie będzie powołane, to będzie wtedy S-14 wybudowane, to rozumie że jak 

mieszkańcy ul. Przemysłowej w Zgierzu zawiążą sobie stowarzyszenie, to starostwo, miasto                

i gmina zrobią wszystko, żeby obwodnica Rudunek też została zbudowana.       

 

Radny Witold Kosmowski podkreślił, iż inaczej interpretuje wypowiedź Wicestarosty,                     

że Rada jeszcze będzie podejmować uchwałę o wstąpieniu do stowarzyszenia. Dla radnego 

jest jasne, że wyrażamy zgodę na utworzenie stowarzyszenia przez powiat. § 2 mówi,                        

że „Powiat Zgierski w Stowarzyszeniu…”, czyli rozumie, że my już w tym stowarzyszeniu 

będziemy, jeżeli go utworzymy. Jeżeli jesteśmy jedną z jednostek, która go tworzy, to jest 

analogiczne, że my w tym stowarzyszeniu jesteśmy. Tak z zapisów wynika, tylko 

rzeczywiście nie ma słowa o statucie. Radny interpretuje to tak, że wyrażając zgodę na 

utworzenie, Powiat Zgierski reprezentować będzie teraz członek Zarządu, to jesteśmy jakby                   

z automatu w tym stowarzyszeniu. Natomiast rzeczywiście, czy ono powstanie, czy nie 

powstanie, to proces budowy S-14, która jest potrzebna nie dla Zgierza, dla Łodzi, tylko dla 
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całego regionu, bo sieć autostrad, która powstała widać, że rozwija cały region nie tylko te 

miasta, które są wokół, czy wzdłuż tej autostrady. Proces budowy, to będzie około 6 lat, więc 

pewnie tym sukcesem, jeżeli S-14 powstanie, będą się chwalić zupełnie inni starostowie                        

i ministrowie niż osoby, które będą decydowały i które wbiją łopatę w ten grunt. Przykład 

akurat strykowski, kto inny wbijał łopatę, później co najmniej trzech ministrów z rożnych 

opcji politycznych otwierało po 2 km drogę i każdy miał sukces. Radny podejrzewa, że tutaj 

tak samo będzie, od węzła do węzła i każdy będzie zadowolony z tego. Natomiast, jak 

najbardziej musimy walczyć. Czy to stowarzyszenie jest potrzebne? Skoro Zarząd uznaje,                      

że będzie lepiej walczył w stowarzyszeniu, to należy liczyć że wywalczymy szybciej.     

 

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, „ja chciałam jeszcze raz powiedzieć radnym, bo dopiero co 

zawiązywałam inne stowarzyszenie, jestem na bieżąco. Nie chcę państwa pouczać, natomiast 

najpierw musimy wyrazić zgodę, że nasi przedstawiciele, i tak jest w każdym samorządzie, 

będą zawiązywali stowarzyszenie. Nie możemy teraz mieć statutu, bo on zafunkcjonuje 

dopiero, jak tych dziesięć samorządów się umówi, zawiążą swoje struktury, wybiorą zarząd, 

zarejestrują się, otrzymają nr KRS. No miejmy nadzieję, że też będą tam na tyle poważni nasi 

reprezentanci, którzy zadbają o wszystkie zapisy potrzebne w statucie, które będą pilnowały 

interesów poszczególnych samorządów.”  

 

Starosta oznajmił, że skoro emocje są dość duże odnośnie wpisywania nazwisk, podjęliśmy 

decyzję, że wycofujemy się z tej autopoprawki i proponujemy pozostawienie zapisu                           

w pierwotnej wersji. Tak jak Przewodnicząca wspomniała, jest to uchwała intencyjna.                              

W związku z czym na inne jeszcze zapisy będzie czas i dlatego też wycofujemy się z tej 

autopoprawki.  

 

Radny Michał Pilarski podziękował Staroście za wycofanie się z tej autopoprawki,                            

„bo rzeczywiście ona była proceduralnie niepotrzebna ze względu na brak wyrażenia zgody.                  

I to jakby świadczy o Pani jak gdyby Pani Przewodnicząca. Pani powiedziała, że… Zarząd 

podzielił moje wątpliwości, Pani nie, Pani była przekonana o swojej racji. To jak gdyby 

świadczy o wartości tego, co Pani mówi.” Natomiast  radny też chciał podkreślić, że jego 

zdaniem, nie jest to uchwała intencyjna. Gdyby w tytule uchwały i w § 1 było jasno napisane 

uchwała w sprawie upoważnienia Starosty do rozpoczęcia prac w celu utworzenia 

stowarzyszenia, czy upoważnienia Zarządu do rozpoczęcia prac w celu utworzenia 

stowarzyszenia, byłaby uchwałą intencyjną.  Ta uchwała jest uchwałą w sprawie utworzenia   

przez Powiat Zgierski wspólnie z innymi jednostkami(…) i § 1 mówi, że wyraża się zgodę na 

utworzenie przez Powiat Zgierski(…), więc nie ma tego charakteru intencyjności. Wiadomo,       

że będziecie pracować nad statutem pewnie i takie rzeczy. Natomiast to jest już jak gdyby 

antycypowanie tego, bo jeżeli podejmiemy w tej chwili tą uchwałę i przygotujecie statut,                   

to wy nawet nie macie obowiązku tego statutu przedstawienia nam jako Radzie, ponieważ 

zgoda w tej uchwale już jest wyrażona. Wyrażona jest już w § 1 „Wyraża się zgodę na 

utworzenie przez Powiat Zgierski wspólnie z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

Stowarzyszenia(…)”. Radny poprosił o podanie § tejże uchwały, który mówi o tym, że Rada  

musi wyrazić zgodę na jakiekolwiek zapisy statutu. Mało tego, gdzie tu jesteście w tej 

uchwale zobowiązani do tego, żeby nam przedstawić wyniki swojej pracy nad statutem, nad 

tym innym. W tej uchwale tego nie ma. Gdyby była rzeczywiście uchwałą intencyjną, to za 

tydzień, za dwa, za miesiąc, za dwa miesiące wracalibyśmy do tego tematu w celu 

zaakceptowania statutu i wyrażenia tejże zgody. My w tej chwili wyrażamy tą zgodę. I Zarząd 

nie ma obowiązku już dalej przedstawienia swoich wyników prac. My musimy zaakceptować, 

to co państwo zrobili. Jeżeli większość tych członków stowarzyszenia, na których będzie 

praca, przegłosuje Starostę i zaakceptujemy ten statut, ten projekt bez żadnych uwag,                          

co wtedy zrobimy, my już wyraziliśmy zgodę na przystąpienie do tego stowarzyszenia.    

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, „Pan Starosta Kozanecki i zamykam dyskusję.”  
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Wicestarosta oznajmił, „podtrzymuję, to co przedtem mówiłem. Sytuacja jest taka, że projekt 

statutu wróci do państwa w kształcie opracowanym przez ojców założycieli. I dopiero 

przyjęcie statutu przez organy samorządowe, organy uchwałodawcze jednostek samorządu 

terytorialnego w jednolitym tekście spowoduje możliwość zarejestrowania stowarzyszenia.”  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     6 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/362/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie utworzenia przez Powiat Zgierski wspólnie 

z innymi jednostkami samorządu terytorialnego Stowarzyszenia na rzecz drogi ekspresowej 

S14 o nazwie „Tak dla S14” stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 

10 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Ad. 10f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 37                   

do protokołu. 
 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  
 

Radny Michał Pilarski powiedział, „ja z wnioskiem zwykłym, ponieważ Pani Przewodnicząca 

bezprawnie ograniczyła dyskusję, bo nie było wniosku o ograniczenie dyskusji, a Pani 

Przewodnicząca sama nie może ograniczać dyskusji, więc proszę o literalne (bo nie mogłem 

tego wniosku złożyć przy poprzednim punkcie) proszę o literalne zapisanie dokładnie słów, 

które powiedziała Pani Przewodnicząca w trakcie całego punktu, jak również literalne 

zacytowanie ostatniej wypowiedzi Pana Starosty Kozaneckiego dotyczącej tego punktu. Jak 

również proszę Panią Przewodniczącą o zabezpieczenie dla mnie kopii nagrania dyskusji nad 

tym punktem i udostępnienie mi tej kopii nagrania.”  
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/363/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi załącznik nr 39                                    

do protokołu. 
 

Ad. 10g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk A stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/364/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Ad. 10h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk B stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/365/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad. 10i) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego                       

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

do projektu uchwały. 

  

Radny Witold Kosmowski podziękował Skarbnik za to, że uczciwie przedstawia radnym stan 

finansów, chyba bardziej uczciwie niż cały Zarząd razem wzięty. Według radnego za chwilę 

to my tych pieniędzy na inwestycje nie będziemy mieli. Jeżeli dobrze zrozumiał, to kredyt jest 

tylko na inwestycje, które zostały zgłoszone już i teoretycznie mamy jakąś pewność,                           

że te środki pozyskamy i musimy wykazać wkład własny, który będzie pokryty z kredytów. 

Ale jeszcze mamy w naszych prognozach choćby budowę dróg, czy dodatkowe inwestycje                
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w ŁOM, które jeszcze nie składaliśmy. Czyli, jeżeli będziemy mieli to szczęście,                               

że dostaniemy podpisane umowy z Urzędem Marszałkowskim, to  tak de facto będzie 

potrzeba środków na wkład własny i bardziej będziemy zadłużać powiat, ponieważ te                            

8 mln zł nie wystarczy na resztę projektów, które domniemamy, że jeszcze w 2018, 2019 roku 

będą realizowane. Czy te 8 mln zł pokryje już wszystkie nasze projekty? 

 

Skarbnik wskazała, że wszystkie założenia w WPF na rok 2018 i lata następne są liczone na 

podstawie wskaźników. Jaka będzie rzeczywistość i co się jeszcze może wydarzyć                                 

w jednostkach samorządu, tego nie jest w stanie powiedzieć. Natomiast to są dane w miarę 

wyliczone na podstawie danych Ministerstwa Finansów, ale dane takie statystyczne, które 

trudno określić. A jeżeli chodzi o środki, te 8 mln zł, to na pewno muszą być na pokrycie 

wkładu własnego na planowane schetynówki, na MDK i na ewentualną dojazdówkę.                         

To chyba będą wszystkie inwestycje, które są w ŁOM planowane, a które nie są 

uwzględnione jeszcze w WPF. 

 

Starosta dodał, że to są tylko przymiarki i prognozy. My na dobrą sprawę nie znamy założeń 

budżetu na przyszły rok, bo takowych jeszcze nie ma. Przy przyjmowaniu budżetu 

nadmieniał, że musimy podjąć to ryzyko i kosztem nawet zadłużenia, w jakimś tam stopniu 

powiatu, wykorzystać tą szansę, którą mamy. Oczywiście możemy powiedzieć, że nie 

będziemy realizować inwestycji, będziemy się tylko  w ramach budżetu własnego obracać,                   

a środki unijne nam przepadną. Wtedy radni mogli by zarzucać Zarządowi, że nie 

podejmował działań. Zarząd nie określił jeszcze do końca, jaki będzie kredyt na ten rok. 

Mamy określone w uchwale budżetowej, że jest to 8,5 mln zł, ale bierzemy to jako kwotę do, 

czyli na ile się uda oszczędzić, to będziemy oczywiście oszczędzać po to, żeby utrzymać 

wskaźniki, żeby na przyszły rok również można zasilić budżet kredytem. Także jest taka 

Zarządu filozofia działania i będziemy w tym kierunku szli, żeby zrobić jak najwięcej                            

z wykorzystaniem środków zewnętrznych, bo następna perspektywa finansowa, jaka jest w tej 

chwili, jeżeli chodzi o środki unijne, na pewno się nie powtórzy.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXII/366/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie uwzględnienia  Oddziału 

Geriatrycznego oraz Oddziału Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta                  

w sieci podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej stanowi 

załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt stanowiska.  

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Maria Sobczak-Kaleta 

przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska. Jednocześnie Komisja 

zgłasza poprawkę, aby w akapicie pierwszym wykreślić zapis „i sprzeciw wobec zapisów 

powodujących”.  
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Radny Adam Bączyk podziękował za projekt stanowiska. Wszyscy jesteśmy za tym, żeby 

Oddział Geriatryczny oraz Oddział Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta                  

zostały uwzględnione w sieci podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki 

zdrowotnej. 

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z poprawką. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada stanowisko przyjęła. Stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego                     

z dnia 28 kwietnia 2017 r. w sprawie w sprawie uwzględnienia  Oddziału Geriatrycznego oraz 

Oddziału Chorób Wewnętrznych Centrum Medycznego Boruta w sieci podstawowego 

szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej stanowi załącznik nr 50                                   

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu.    

 

Ad. 13 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad. 14  

Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie.  

 

Ad. 15 

Radny Sławomierz Janiszewski podniósł następujące sprawy: 

 przypomniał, że w maju ma być procedowana przez Radę Powiatu Zgierskiego sprawa 

dotycząca polityki senioralnej. Odpowiedzialnymi za prowadzenie i przygotowanie tego 

dokumentu są: członek Zarządu Wojciech Brzeski i dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Zgierzu.  Na tej sali odbyły się już konsultacje z organizacjami 

zajmującymi się sprawami osób starszych. Decyzją wtedy było, że rozszerzamy ten zakres 

konsultacji na spotkanie z przedstawicielami poszczególnych organizacji łącznie                              

z Komisją Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, które odbywa się chyba 15 maja                                  

o godz. 1500 (prosił o sprawdzenie terminu tego spotkania). Radny również jest aktywny 

w przygotowaniu tego dokumentu i byłoby dobrze, gdyby inni radni ewentualnie 

uczestniczyli w jego procedowaniu; 

 każdy ma prawo wyrażenia poglądu swojego, bo taka jest demokracja. Natomiast 

inicjatywa dotycząca wizytacji składowisk przez radnych Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                    

i Ochrony Środowiska bez względu na nieusprawiedliwioną nieobecność niektórych 

członków, odbyła się z dużym sukcesem na tyle, że mogliśmy poznać sytuację  nie tylko 

Zgierza, ale i w Modlnej, a także w Głownie. Odpowiednie materiały w tym zakresie będą 

na piśmie i pewne informacje radni dostaną. W uzgodnieniu z Zarządem 17 maja br.                          

o godz. 1000 odbędzie się posiedzenie Komisji związane z tą wizytacją, z zaproszeniem 

osób, które są decydentami w sprawach w tym zakresie. Zaproszeni zostali: Wojewoda, 

Marszałek Województwa, przedstawiciele Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska i Likwidator Spółki Eko Boruta.  Byłoby dobrze, gdyby radni znaleźli czas na 

uczestniczenie w tym posiedzeniu; 

 czuje się wyróżniony przez radnego Michała Pilarskiego, który go upoważnił do tego, 

żeby udzielił informacji w zakresie spraw, które poruszył. Jednak zwrócił uwagę,                         

że przewodniczący rady podobnie jak i wiceprzewodniczący, zgodnie ze Statutem 

Powiatu Zgierskiego, mają określone uprawnienia.  Natomiast organem, który w imieniu 
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Rady dokonuje kontroli działań Zarządu, jest Komisja Rewizyjna. Czuje się zaszczycony 

tym obowiązkiem, ale nie może sprostać, bo nie jest organem statutowym. Interesuje się 

sprawami Zgierza, dba o interesy, sprawy jego mieszkańców w różnych formach. Prosi, 

żeby nie przypisywać mu uprawnień, których nie posiada.   

 

Radny Dominik Gabrysiak wnioskował do Zarządu o formę darmowej promocji, którą można 

zrobić. Chodzi mu o to, żeby zorganizować mecz na boisku w Zespole Szkół Zawodowych                 

w Ozorkowie. Skoro organizujemy mecze na nowych boiskach, to czemu na tym boisku nie 

zorganizować takiego meczu.  Jeżeli Zarząd się nie wstydzi stanu tego boiska, to przystąpi do 

tego meczu. My radni, w dużej części, jesteśmy gotowi do gry, ale również do rozmowy                      

o stanie boiska, o tym co możemy wspólnie zrobić.  

 

Radny Rafał Mamiński zgłosił zaniepokojenie interpelacjami radnego Michała Pilarskiego. 

Związany jest od młodych lat ze zgierskim sportem i faktycznie walka o wejście do 

ekstraklasy kobiet w piłce nożnej  jest to wydarzeniem, gdzie trener na przestrzeni kilku lat 

zrobił naprawdę kawał wielkiej roboty. W związku z tym radny wnioskował o to, żeby 

klubom sportowym, jeżeli  zwracają się o dotację, to jak nie uda się w całości, to chociaż                    

w części przyznać. Będzie im łatwiej znaleźć pozostałe środki. Zgierz Borutą stoi od dawien 

dawna i w tej chwili KS Boruta ma ponad 400 dzieciaków. Także takiego podwyższania 

stawki wynajmu sali gimnastycznej na finiszu,  to chyba też nie powinno być.  

 

Radny Michał Pieruń poinformował, że wśród jego rozlicznych hobby jest też działanie                    

w stowarzyszeniu byłych zawodników, działaczy i sympatyków KS Boruta, które to 

stowarzyszenie doprowadziło między innymi do powrotu do pierwotnej nazwy. 

Współorganizują też memoriały turnieju strzeleckiego, piłkarskie w różnych kategoriach 

wiekowych, Lisieckiego, itd. Tam od kilku lat działa dynamicznie nowy zarząd, wiele osób 

kibicuje, pomaga jak może, żeby ten klub sportowy się rozwijał. To są głównie dzieci, które 

dla nas są wartością największą. To nie chodzi o zawodowe granie, tylko o te małe dzieci, 

które w różnych kategoriach wiekowych, w ilości ponad 400 osób tam uczestniczą.                           

Nie należy traktować wynajmu sali gimnastycznej dla takich podmiotów jak KS Boruta                     

w kategoriach czysto komercyjnych. W związku z tym, wnioskuje o rozważenie możliwości, 

żeby dla takich podmiotów jak ww. KS Boruta (w szczególności dzieci), żeby stawki były 

jednak nieco mniejsze. A już zmiana pod sam koniec umowy, zdaniem radnego,                              

jest niedopuszczalna. 

 

Radny Michał Pilarski zaznaczył, iż nie wnioskował do wiceprzewodniczącego Sławomierza 

Janiszewskiego o kontrolę, tylko o zainteresowanie sprawą. Ma przecież inicjatywę 

uchwałodawczą, może zrobić takie rzeczy. Rozumie, że wiceprzewodniczący nie miał jeszcze 

możliwości sczytania interpelacji radnego, w związku z czym bardzo prosił o odpowiedź na 

piśmie.   

 

Przewodnicząca Rady nawiązała do obowiązku składania oświadczeń majątkowych.                             

Do 30 kwietnia br. należy złożyć oświadczenie, jeżeli jeszcze ktoś tego nie dokonał.  

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1324. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  


